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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének É.rkezeh 

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Mekkora hányadát érinti a lakosságnak a demencia, és miként kezeli az egészségügyi
ellátórendszer az ilyen betegeket?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elöregedő társadalom komoly gazdasági problémát jelent, ugyanis az a
következménye, hogy egyre kevesebb embernek kell eltartania egyre többet. De nem csupán
gazdasági kockázatai vannak, ugyanis az egészségügyet is erősen érinti. A különböző
statisztikák sorra azt mutatják, hogy az egészségbiztosító az éves kiadásainak közel 55
százalékát a hatvanévesnél idősebb korosztályra fordítja, ami igencsak jelentős összeg.

Időskorban egyre gyakoribb betegségnek számít az Alzheimer kór és a demencia
(tünetegyüttes), melyeket sokáig nem jól diagnosztizáltak, illetve nem megfelelően kezelték.
Ezek a betegségek a beteg életének segítését igénylik, melyet a család a legtöbb esetben a
munka miatt nem tud megoldani egyedül, ezért a különböző szociális intézmények működése
kiemelten fontos, hogy ne maradjanak magukra. Azonban a szociális intézmények évek óta
munkaerőhiánnyal küszködnek, így nem tudnak vállalni több gondozottat, ahogy azt sem, hogy
naponta több órát egy betegnél legyenek. Az idősek száma olyan magas, hogy szükség lenne
az időskor segítését célzó egészségügyi és szociális intézkedésekre, azonban erről keveset
hallani. Az ápolási, az elfekvők és a krónikus osztályok esetén sem foglalkoznak
idősgyógyászattal, pedig a demencia előrehaladtával a betegség terhei is folyamatosan nőnek.
Az ilyen típusú megbetegedések az ápolók számára fizikailag és lelkileg is nagyon megpróbáló,
ezért fontos, hogy erre specializálódott intézményben, megfelelő szakemberek gondozzák őket.

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:
Az elmúlt 4 évben (évenkénti bontásban) mennyi beteget regisztráltak demencia
tüneteivel? Milyen ellátásban részesültek?
Az elmúlt 4 évben (évenkénti bontásban) mennyit fordítottak a szociális
intézmények rendbetételére és milyen módon?
Jelenleg mennyi demencia tüneteivel diagnosztizált beteg vesz igénybe valamilyen
szociális, egészségügyi vagy pszichiátriai ellátást?



Az elmúlt 4 évben (évenkénti bontásban) országos szinten mennyien végeztek
releváns szakterületen, és ebből mennyien helyezkedtek el különböző szociális
intézményekben?
Tervezik a jövőben a demenciacentrumok felállítását és a pszichiátriától való
elkülönítését?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. november 05.
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